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Helyben

Tisztelt Elnök Asszony!

,,Mikorra kívánja felszámolni a környezetvédelmi tárca a garéi környezetszennyezés
következményeit?" címmel a Házszabály 90 . §-a alapján interpellációt kívánok benyújtani
Persányi Miklós környezetvédelmi és vízügyi miniszter úrhoz .

Tisztelt Miniszter Úr!

Mint ismeretes a Budapesti Vegyiművek Rt . , illetve annak jogelődje Garé község
külterületén egy veszélyes hulladéktárolóban 9 éven át megközelítőleg 16 000 tonna
veszélyes hulladékot helyezett el. A hulladéknak igen magas tetraklór-benzol tartalma volt,
amely súlyosan beszennyezte a környezetet . Legfőbb problémának azt tartom, hogy a
veszélyes anyag -egyes vélemények szerint- már 100 ezer tonna talajt is megszennyezett a
környezetében .

Ennél is nagyobb baj, hogy a környezetvédelmi tárca is passzív szemlélője a folyamatnak és
évek óta nem tesz semmit a szennyezés végleges felszámolása érdekében, hacsak nem
tekintjük annak a peren kívül kifizetni kívánt 7,7 milliárd forintot az AGM Vagyonkezelő Rt .
részére. Láthatjuk, hogy a Budapesti Vegyiművek Rt . sem kíván semmit tenni a helyzet
megoldása érdekében, pedig az egyre súlyosabb . Bár a közvetlen szennyeződés megszűnt a
szennyezett talaj ártalmatlanítása még csak el sem kezdődött .

A környezet szennyezettségi állapotának (1978 óta végzett) felmérései alapján
megállapítható, hogy már a 80-as évek végére a térségben már potenciális veszélyhelyzet
alakult ki . Elképzelhető tehát, hogy azóta mennyire súlyossá és égetővé vált a környéken
lakók számára a helyzet megoldása . Baranya megye országgyűlési képviselőjeként különösen
nagy felelősséget érzek az ott lakókért és az Alkotmány szellemében minden lehetséges
eszközt meg kívánok ragadni, hogy a Garé környékén élőknek végre ne sérüljön tovább a
lehető legmagasabb szintű testi és lelki egészséghez fűződő joguk .

Mindezek fényében tisztelettel kérdezem a Miniszter Urat :

1 . Mit kíván tenni a szaktárca a garéi környezetszennyezés végleges felszámolása
érdekében a 2006-2010-es kormányzati ciklusban?



2. Milyen ütemben kívánja a tárca felszámolni a környezetszennyezést? Kíván- e
egyáltalán a szaktárca forrást fordítani az elkövetkezendő kormányzati ciklusban
a probléma felszámolására, vagy a megszorítások elérik ezt a területet is?

3. Milyen okból fizet ki a kormányzat 7,7 milliárd forintot peren kívüli egyezség
formájában, hogyha meg van győződve róla, hogy a kivitelező hiányosságai miatt
szabályosan mondta fel a már megkötött szerződést?

4. Felmérte-e a tárca, hogy a szennyeződés miatt hány ember szenvedett
egészségkárosodást és kívánják-e valamilyen formában az érintetteket
kárpótolni?

Budapest, 2006 . november 13 .

Tisztelettel várom válaszát!

Kékkői Zol
Fidesz-Magyar Polgari Szövetség
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